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SLOVENSKO: Až 24 miliónov eur, ktoré mali ísť na udržanie výroby či pracovných miest v rámci
pandemickej prvej pomoci, išlo zrejme do schránkových firiem.

Kým pred voľbami Igor Matovič so spolustraníkmi z OĽaNO naháňal schránkové firmy v zahraničí,
ukazuje sa, že je čo naháňať aj na Slovensku. Zdá sa, že jeho vládny kolega Milan Krajniak zo Sme
rodina poslal milióny schránkovým firmám so sídlami na Slovensku. Majitelia sú takmer z celej
Európy.

Vlastnia ich občania z Grécka (9), Chorvátska (11), Talianska (2), Maďarska (2), Slovinska (1), Českej
republiky (1), Portugalska (1), Francúzska (1).

VIDEO: Predvolebná cesta Igora Matoviča na Cyprus, kde ukázal podľa svojich slov „slávne
schránky“ spoločnosti Penta. (16. 2. 2020)

Investigatívne centrum Jána Kuciaka sa pozrelo na schránkové firmy, ktoré žiadali a dostali
pandemickú prvú pomoc z ministerstva práce. To vedie Milan Krajniak z vládneho hnutia Sme
rodina. Firmy neuvádzajú, koľko majú zamestnancov, čo vlastne robia, dlžia na daniach, nezverejňujú
svoje účtovné závierky. Ide o skupinu firiem, ktoré majú iba tzv. virtuálne sídla.

Investigatívne centrum Jána Kuciaka takto objavilo 28 firiem, ktoré sú schránkové a majú prenajaté
virtuálne sídlo. Nedá sa overiť ako vlastne podnikajú, nepodávajú účtovné závierky – niektoré firmy
dokonca podali závierku pred rokmi. Investigatívne centrum podotýka, že všetky zmluvy o poskytnutí
štátnej prvej pomoci s firmami podpísal Úrad práce v Pezinku. Predpokladá sa, že štát do schránok
poslal najmenej 24 miliónov eur.

Prečítajte si ohlasy politikov.

 

Predseda parlamentu a líder hnutia Sme rodina v diskusnej relácii tv JOJ vyhlásil, že na prípad
možného zneužitia pandemickej pomoci neupozornilo ako prvé Investigatívne centrum Jána Kuciaka,
ale sám minister Krajnia. Dokladoval to tlačovou správou, ktorá vyšla aj v štátnej tlačovej agentúre.

Kollár dodal, že ministerstvo pri kontrolách vyplatených dotácií, prišlo na nezrovnalosti a začalo
pátrať ďalej. Dodal, že rezort podal aj trestné oznámenie.

Na obranu svojho ministra vyhlásil, že podnikateľov upozorňovali vopred, že jednotlivé žiadosti a
vyplatenú pomoc budú kontrolovať. „To môže trvať aj tri roky,“ povedal Kollár. „My sme chceli ľuďom
pomôcť. To sa nedalo skontrolovať hneď,“ vysvetľoval.

Líder hnutia Sme rodina pripomenul, že v čase, keď bola aj táto sporná pomoc vyplácaná, šéfoval
úradom práce sociálnych vecí a rodiny nominant Smeru Marián Valentovič. Toho na Krajniakov
návrh vláda v auguste odvolala a vymenovala Karola Zimmera, ktorý dovtedy pôsobil ako konzultant
na ministerstve práce.
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“Mňa vôbec nezaujíma nejaký riaditeľ okresného úradu práce v Pezinku, mňa vôbec nezaujímajú
žiadni zamestnanci tohto úradu, mňa zaujíma minister práce, pán Krajniak. Minister práce tu
vykrikuje už rok ako fantasticky oni pomáhajú, ako sú najktívnejší v míňaní peňazí pokiaľ ide
o dôsledky pandémie. Samozrejme, to je typické pre Sme rodina, sú najaktívnejšie, pretože keď sú
aktívni, tak môžu z toho pomerne veľa nakradnúť,” uviedol Fico k informáciám o odoslaní
pandemickej pomoci schránkovým firmám.

VIDEO: Fico: V kradnutí ich nedobehneme, ani keby sme im bežali oproti.

 

“Keby sme im 12 rokov utekali oproti, tak ich nikdy nedobehneme v zlodejstvách, ktoré páchajú na
testoch, na peniazoch, na pandemickej pomoci a neviem, čo všetko títo ľudia vystrájajú,” tvrdí Fico a
pýta sa, akú úlohu zohralo ministerstvo práce. Pochybuje, že by rezort o vyplácaní tejto pomoci
nevedel a nazval to organizovaným zločinom.

 

Richard Sulík (SaS) hovorí, že 24 miliónov je “zdatná suma”, ale je to podľa neho otázka na
Krajniaka.

Je to zneužívanie situácie, my sme sa snažili byť veľmi rýchli, aj sme boli, ale bohužiaľ, nájdu sa ľudia,
ktorí toto zneužívajú, takýmto treba klepnúť po prstoch, konkrétne v tomto prípade to znamená
podať na nich trestné oznámenie – a keď budú odsúdení, tak budú pekne putovať tam, kam patria.

VIDEO: Sulík o zneužívaní pandemickej pomoci.

 

„Ešte aj z tejto najslabšej a najkomplikovanejšej pomoci pre slovenských podnikateľov si dokázali
schránkové firmy ukradnúť značnú časť. Investigatívne centrum nikto nemôže podozrievať z toho, že
by nadbiehalo opozícii,“ vyhlásil predseda mimoparlamentnej strany Hlas Peter Pellegrini.Bývalý
premiér tvrdí, že vyplatenie 24 miliónov eur schránkovým firmám, ktoré pravdepodobne nikoho na
Slovensku nezamestnávajú, je škandál obrovských rozmerov.
VIDEO: Pellegrini o pomoci, ktorá skončila v rukách schránkových firiem.

 

“Reálne všetci tvrdia, že peňazí je málo, že nemôžu dať viac zo štátneho rozpočtu. Na druhej strane
tu je 24 miliónov, ktoré poputovali do schránkových firiem,“ vyhlásil.

„Pripomínam, ako dojemne so slzou v oku Igor Matovič behal po Cypre a navštevoval schránkové
firmy a robil si videá, kde hovoril, aké hrozné veci sa v schránkových firmách dejú,“ pripomenul
Pellegrini situáciu pred parlamentnými voľbami.

„Pýtam sa, kde je dnes, či mu ako ministrovi financií a bývalému premiérovi nevadí, že aj z toho
mála, čo mali dostať ľudia na Slovensku, dovolil ukradnúť schránkovým firmám 24 miliónov eur,“



adresoval expremiér Pellegrini otázku expremiérovi Matovičovi, ktorý je aktuálne ministrom financií.

„Asi nijako neprekvapí informácia, že Krajniakov rezort poslal ťažké milióny ‚na zmiernenie dopadov
pandémie‘ rôznym schránkovým firmám bez zjavnej podnikateľskej činnosti,“ reagoval na sociálnej
sieti niekdajší minister školstva Juraj Draxler.

Myslí si, že konečná suma bude vyššia ako 24 miliónov. „Toto pritom ale nie je zďaleka najväčší
problém daného ministerstva,“ podotýka Draxler.

„Ak by sme boli normálne fungujúcou krajinou, tak by už dávno došlo k výmene ministra. Najmä pre
to, ako ťažkopádne sa na začiatku zostavila pomoc pre firmy, s nezmyselne komplikovanými
formulármi, zle nastavenými podmienkami. A to ešte minister na tlačovkách drzo zavádzal o tom, aká
efektívna tá pomoc vraj je,“ hovorí.

Pripomína, že viackrát upozorňoval na bizarné personálne nominácie v rezorte. „Moja
najobľúbenejšia: Krajniak za šéfku Národného inšpektorátu práce ustanovil “babenku“, ktorá sa
predtým venovala len školeniam BOZP, nemá riadnu vysokú školu, len pochybný poľský diplom. Ale
je straníčka,” pokračuje exminister.

„Za minulej vlády by sa po podobných informáciách strhla riadna búrka (oprávnene). Ale Posledný
križiak, dlhoročný kamarát a súputník Daniela Lipšica, má proste mediálnu imunitu,“ dodáva
sarkasticky.
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